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PROTOKÓŁ NR XLIX/2022 

z nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej w Łobzie, 

która odbyła się w dniu 2 marca 2022 roku 
 

Miejsce obrad: Urząd Miejski w Łobzie sala 21.  

Sesja rozpoczęła się o godz. 900  

 

Transmisja z obrad XLIX sesji Rady Miejskiej w Łobzie udostępniona została w Biuletynie 

Informacji Publicznej Urzędu Miejskiego w Łobzie www.bip.lobez.pl 

 

Ad. 1 Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum. 

(nagranie: 0:34 - 2:03) 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Łobzie Joanna Sienkiewicz otworzyła XLIX w obecnej 

kadencji nadzwyczajną sesję Rady Miejskiej w Łobzie. Poinformowała, że dzisiejsza sesja 

została zwołana na podstawie art. 20 ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie 

gminnym w związku z § 26 ust. 7 Statutu Gminy Łobez na wniosek ¼ ustawowego składu Rady. 

 

Przewodnicząca Rady przywitała przybyłych radnych, a w imieniu Wysokiej Rady przywitała 

Z-cę Burmistrza Tomasza Sobolewskiego, Skarbnik Gminy Olgę Radziwanowską oraz 

mieszkańców, którzy przebieg sesji mogą śledzić online – za pośrednictwem Biuletynu 

Informacji Publicznej Urzędu Miejskiego w Łobzie www.bip.lobez.pl 

 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że dzisiejsza sesja została zwołana w związku z faktem 

zbrojnej napaści Federacji Rosyjskiej na suwerenne państwo, Ukrainę. radni Rady Miejskiej w 

Łobzie uznają za niezbędne podjęcie uchwał regulujących współpracę partnerską z jednostkami 

samorządu Federacji Rosyjskiej i Ukrainy. 

 

Następnie poprosiła radnych o potwierdzenie obecności poprzez naciśnięcie przycisku 

„kworum”. Przewodnicząca Rady, na podstawie zgłoszeń radnych, stwierdziła quorum (15 

radnych) umożliwiające Radzie podejmowanie prawomocnych decyzji.  (Listy obecności: 

radnych oraz zaproszonych gości stanowią załącznik nr 1 i 2 do niniejszego protokołu.) 

 

Ad. 2. Rozpatrzenie wniosków w sprawie zmian do porządku obrad. 

(nagranie: 2:04 - 3:42) 

Porządek obrad radni i zaproszeni goście otrzymali na piśmie wraz z zawiadomieniem o sesji. 

Przewodnicząca Rady zapytała, czy są wnioski o zmianę porządku obrad.  

 

Przewodnicząca Rady na prośbę dyrektora ŁDK Dariusza Ledziona zgłosiła wniosek o zmianę 

porządku obrad poprzez przesunięcie pkt 6 Propozycja realizacji koncertów oraz podjęcia 

dodatkowych działań w zakresie wymiany młodzieży w związku z sytuacją w Ukrainie przez 

Łobeski Dom Kultury – dyskusja; do pkt 3. Pozostałe punkty ulegną renumeracji.  

 

Przewodnicząca Rady zapytała, czy są kolejne wnioski o zmianę porządku obrad.  

Wobec braku zgłoszeń, poddała pod głosowanie ww. wniosek formalny o zmianę porządku obrad.  

 

Wyniki głosowania:  

Za: 14, PRZECIW:0, WSTRZYMUJĄCE SIĘ: 0; OBECNI NEIGŁOSUJĄCY: 1; 

Wyniki z głosowania imiennego – stanowią załącznik do protokołu 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że wniosek został przyjęty.  

Wobec powyższego poddała pod głosowanie porządek obrad wraz z uwzględnionym wnioskiem 

formalnym.  

http://www.bip.lobez.pl/
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Wyniki głosowania:  

Za: 15, PRZECIW:0, WSTRZYMUJĄCE SIĘ: 0 

Wyniki z głosowania imiennego – stanowią załącznik do protokołu 

 

Przewodnicząca Rady Joanna Sienkiewicz stwierdziła, że Rada Miejska w Łobzie przyjęła 

porządek obrad XLIX sesji Rady Miejskiej w Łobzie.  

 

 

 

Porządek obrad: 
1. Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum; 

2. Rozpatrzenie wniosków w sprawie zmian do porządku obrad; 

3. Propozycja realizacji koncertów oraz podjęcia dodatkowych działań w zakresie wymiany 

młodzieży w związku z sytuacją w Ukrainie przez Łobeski Dom Kultury – dyskusja; 

4. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w Łobzie w sprawie uchylenia uchwały 

Nr IX/78/11 Rady Miejskiej w Łobzie z dnia 7 września 2011 r. w sprawie współpracy 

partnerskiej pomiędzy Gminą Łobez a Miastem Istra (Federacja Rosyjska); 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w Łobzie w sprawie wyrażenia woli 

nawiązania współpracy partnerskiej pomiędzy Gminą Łobez a Gminą Brzeżany 

w Ukrainie; 

6. Wskazanie Burmistrzowi Łobza konieczności przekazania zarządzeniem środków na zakup 

środków medycznych dla mieszkańców Ukrainy z budżetu Gminy Łobez (z rezerwy 

Zarządzanie Kryzysowe do rozdziału 75421 Zarządzanie Kryzysowe) – dyskusja; 

7. Ustna prezentacja Burmistrza Łobza podjętych i planowanych działań przez Gminę Łobez w 

zakresie pomocy Ukrainie; 

8. Zamknięcie obrad.       

 

Ad. 3 Propozycja realizacji koncertów oraz podjęcia dodatkowych działań w zakresie 

wymiany młodzieży w związku z sytuacją w Ukrainie przez Łobeski Dom Kultury – 

dyskusja; 

(czas nagrania: 3:43 - 17:58) 

 

Głos zabrali: Dyrektor Łobeskiego Domu Kultury Dariusz Ledzion powiedział, że sytuacja jest 

bardzo dynamiczna, od wielu lat mamy kontakt ze szkołą artystyczną muzyki sztuki we Lwowie. 

Te kontakty są bardzo mocno sprecyzowane, Jak się tylko ten konflikt pojawił, Buława 

muzyczna została zamieniona na buławę wojskową. Dyrektor szkoły ma obowiązek do 

zapewnienia bezpieczeństwa i pilnowania bezpieczeństwa swojego obiektu, jak również w 

obronie cywilnej ma dyżury nocne. Potrzebują różnej pomocy, Pojawił się pomysł, żeby na 

łobeską babę wielkanocną zaprosić zespół bandurzystek, są to tylko dziewczyny, więc mogą 

wyjechać, o ile sytuacja nie, nie zmieni. Drugi pomysł jest taki, aby zapewnić wakacyjne lub nie 

tylko wakacyjne formy odpoczynku dzieci i rodzin zarówno z Lwowa jak i z Brzeżan. Możliwe, 

że uruchomią się inne środki zewnętrzne, na dziś mamy tylko dwie drogi finansowania, jedna 

projekty ukraińsko-polskie z ministerstwa edukacji, ale uruchamiają się też projekty z 

ministerstwa kultury na sezon letni.   

 

Przewodniczący Komisji Budżetowej Mariusz Wijatyk uważa, że przekonwertowanie tych 

środków, rozszerzenie formuły jest jak najbardziej zasadne. W związku z tym, co się dzieje nie 

za bardzo widzę idee stworzenia czy przeprowadzenia takiego koncertu za 150 000 w Łobzie, w 

czasie, gdy Ukraina ginie, gdzie ludzie potrzebują najprostszych środków pomocy. Jest to chyba 
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naturalny gest. Oczywiście za część środków będziemy prowadzili jakieś działania, dożynki itd. 

na mniejszą skalę bardziej adekwatnie do sytuacji. 

Skarbnik Gminy Olga Radziwanowska w imieniu Pana Burmistrza poinformowała, że p. 

Burmistrz również widzi taką konieczność pomocy w takiej formie, już odpowiednich zmian 

w budżecie dokonał i przesunął te środki jako dotację dla Łobeskiego Domu Kultury na 

wykorzystanie tych środków właśnie na te cele, o których była mowa. 

W dalszej części głos zabrali: Dyrektor Łobeskiego Domu Kultury Dariusz Ledzion, 

Przewodnicząca Rady Joanna Sienkiewicz, Dyrektor Łobeskiego Domu Kultury Dariusz 

Ledzion, 

 

Więcej głosów nie zabrano.  

Przewodnicząca Rady Joanna Sienkiewicz - zamknęła dyskusję.  

 

Ad. 4 Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w Łobzie w sprawie uchylenia 

uchwały Nr IX/78/11 Rady Miejskiej w Łobzie z dnia 7 września 2011 r. w sprawie 

współpracy partnerskiej pomiędzy Gminą Łobez a Miastem Istra (Federacja Rosyjska); 

Projekt uchwały w powyższym zakresie radni otrzymali na piśmie – załącznik do protokołu. Był 

on szczegółowo analizowany na wspólnym posiedzeniu komisji stałych Rady Miejskiej.  

(czas nagrania: 17:59 - 23:17) 

 

Przewodnicząca Rady Joanna Sienkiewicz - otworzyła dyskusję. 

Wprowadzenia do projektu uchwały dokonał Przewodniczący Komisji Budżetowej Mariusz 

Wijatyk poinformował, że do Rady Miejskiej zostały skierowane bezpośrednio głosy 

mieszkańców, przypominające o tym, że mamy taką współpracę z gminą Istra w Federacji 

Rosyjskiej, i że mieszkańcy wyrażają wolę zerwania takiej współpracy. Ja ze swojej strony 

również przychylam się do takiego wniosku. Uważam, że w tak tragicznej sytuacji, w sytuacji 

wojny, gdy giną cywile, giną dzieci, trzeba podejmować radykalne, jednoznaczne kroki i jest to 

nasza, moja przynajmniej, deklaracja pogardy dla wojny, pogardy dla tego co się dzieje. Co 

federacja rosyjska wyprawia i wsparcia dla Ukraińców, którzy są ofiarami. Wyjątkowe czasy, 

wymagają wyjątkowych działań, wyjątkowych deklaracji, nie ma czasu na wahania, dzielenia 

głosu na czworo. Sytuacja jest zero-jedynkowa. I dlatego uważam, że bardzo szybki taki głos, 

wtedy on coś znaczy, on się łączy z głosami, które są podejmowane przez rząd, przez 

województwo, przez kręgi sportowe, przez kręgi kultury. Jednoznacznego odcięcia się w tej 

chwili, w tym momencie od działań Federacji Rosyjskiej, dlatego proponuje przyjąć powyższą 

uchwałę. 

Przewodnicząca Rady Joanna Sienkiewicz - dziś nasze poparcie w związku z podjętymi 

działaniami przez Federację Rosyjską, chociażby w formie symbolicznej, ale także i praktycznej 

zostaje wycofane. Nasza sympatia serca, a także nasze realne polityczne deklaracje i deklaracje 

pomocy zostają przekazane Ukrainie. 

 

Więcej głosów nie zabrano.  

Przewodnicząca Rady Joanna Sienkiewicz - zamknęła dyskusję.  

 

Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych Joanna Janicka-Lont przedstawiła opinię komisji 

stałych wobec powyższego projektu uchwały - opinia stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady Joanna Sienkiewicz poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Wyniki głosowania:  

Za: 15; PRZECIW:0, WSTRZYMUJĄCE SIĘ: 0;  

Wyniki z głosowania imiennego – stanowią załącznik do protokołu  
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Przewodnicząca Rady Miejskiej Joanna Sienkiewicz stwierdziła, że Rada Miejska  

w Łobzie w wyniku głosowania podęła uchwałę w sprawie uchylenia uchwały Nr IX/78/11 

Rady Miejskiej w Łobzie z dnia 7 września 2011 r. w sprawie współpracy partnerskiej 

pomiędzy Gminą Łobez a Miastem Istra (Federacja Rosyjska); 

 

UCHWAŁA NR XLIX/332/2022 

w sprawie uchylenia uchwały Nr IX/78/11 Rady Miejskiej w Łobzie z dnia 7 września 

2011 r. w sprawie współpracy partnerskiej pomiędzy Gminą Łobez a Miastem Istra 

(Federacja Rosyjska); - stanowi ona załącznik do protokołu 

 

 

 

Ad. 5 Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w Łobzie w sprawie wyrażenia woli 

nawiązania współpracy partnerskiej pomiędzy Gminą Łobez a Gminą Brzeżany 

w Ukrainie; 

Projekt uchwały w powyższym zakresie radni otrzymali na piśmie – załącznik do protokołu. Był 

on szczegółowo analizowany na wspólnym posiedzeniu komisji stałych Rady Miejskiej.  

(czas nagrania: 23:18 - 31:17) 

 

Wprowadzenia do projektu uchwały dokonał Przewodniczący Komisji Budżetowej Mariusz 

Wijatyk poinformował, że grupa radnych zebrała się w urzędzie, również spotkała się z panem 

dyrektorem w domu kultury, w celu zaradzenia tej sytuacji, zastanowienia się, jak możemy 

pomóc Ukrainie, w jaki sposób możemy zareagować. Tutaj od razu wypłynęła sprawa naszych 

kontaktów z Ukrainą te kontakty to właśnie była relacja z szkołą artystyczną, o której wspominał 

pan dyrektor Lendzion. Od razu zapytaliśmy, jak pomóc i jak wyrazić, jak wyrazić swoją pomoc 

mieszkańców, którzy również, którzy zgłaszają się z taką pomocą i chcą ją realizować. I 

oczywiście automatycznie w tym momencie wyjaśniła się sprawa, że ta relacja jest 

nieformalna i trudna, i są być może jakieś przeszkody w jej realizacji. I pojawiło się pytanie, jak 

możemy do tego podejść praktycznie, od razu pojawiła się sugestia, że powinniśmy nawiązać 

współpracę, z którymś z miast partnerskich na Ukrainie. Od razu, tak naprędce padła propozycja 

Brzeżan, dlatego że jest to miasto bliskie sercu wielu mieszkańcom Łobza, stąd zostali oni 

przesiedleni m.in.w nasze tereny  Osiedlili się tutaj, tutaj oni mają swoje groby. Tutaj 

przyjeżdżają również te części rodzin, które pozostały na Ukrainie. Był to pierwszy spontaniczny 

wybór skutkowało to tym, że automatycznie w imieniu radnych, tych, którzy byli, postanowiłem 

skontaktować z Wicemerem Brzeżan, zapytać czy w ogóle oni mają ochotę współpracować z 

nami, czy chcą takiej współpracy, przyjęli to z wielką życzliwością. Pani Wicemer która jest 

odpowiedzialna za takie kontakty przeprowadziła szybką konsultację.  

Także dzisiejsze głosowanie to jest jakby, skutkiem tego. proszę radnych o zaakceptowanie takiej 

współpracy i otwarcie sobie drogi do, do przyszłej pomocy. Mam nadzieję, że kiedyś w bardzo 

niedługim czasie będziemy razem we wspólnej Unii Europejskiej i będziemy razem świętować 

ten ewentualnie dzisiejszy dzień, ten początek, który na pewno im też również pomoże. 

Przewodnicząca Rady Joanna Sienkiewicz odczytała treść uzasadnienia niniejszego projektu 

uchwały. 

Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych Joanna Janicka-Lont powiedziała, że to jest 

właśnie wyraz takiej Solidarności i podanie pomocnej ręki.  

 

Więcej głosów nie zabrano.  

Przewodnicząca Rady Joanna Sienkiewicz - zamknęła dyskusję.  
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Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych Joanna Janicka-Lont przedstawiła opinię komisji 

stałych wobec powyższego projektu uchwały - opinia stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady Joanna Sienkiewicz poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Wyniki głosowania:  

Za: 15; PRZECIW:0, WSTRZYMUJĄCE SIĘ: 0;  

Wyniki z głosowania imiennego – stanowią załącznik do protokołu  

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Joanna Sienkiewicz stwierdziła, że Rada Miejska  

w Łobzie w wyniku głosowania podęła uchwałę w sprawie wyrażenia woli nawiązania 

współpracy partnerskiej pomiędzy Gminą Łobez a Gminą Brzeżany w Ukrainie; 

 

     UCHWAŁA NR XLIX/333/2022 

w sprawie wyrażenia woli nawiązania współpracy partnerskiej pomiędzy Gminą Łobez 

a Gminą Brzeżany w Ukrainie;  - stanowi ona załącznik do protokołu 

 

 

Ad. 6 Wskazanie Burmistrzowi Łobza konieczności przekazania zarządzeniem środków na 

zakup środków medycznych dla mieszkańców Ukrainy z budżetu Gminy Łobez (z rezerwy 

Zarządzanie Kryzysowe do rozdziału 75421 Zarządzanie Kryzysowe) – dyskusja; 

(nagranie: 31:18– 39:17) 

Wprowadzenia do tematu dokonała Przewodnicząca Rady Joanna Sienkiewicz poinformowała 

ze swej strony zadeklarowaliśmy pomoc w zakresie zakupu środków medycznych. Pomysł został 

skonsultowany z Panią Skarbnik gminy a do Pana Burmistrza zwróciliśmy się właśnie z prośbą 

o przesunięcie takich środków zarządzeniem.  

Głos w dyskusji zabrali: Z-ca Burmistrza Tomasz Sobolewski; Skarbnik Gminy Olga 

Radziwanowska, poinformowała, że Pan Burmistrz, przeznaczył ze środków z rezerwy na 

zarządzanie kryzysowe kwotę 20 000 do rozdziału zarządzanie kryzysowe. Środki z rezerwy na 

zarządzanie kryzysowe można wydatkować na działania związane z kryzysem uchodźczym 

będącym następstwem ataku Rosji na Ukrainę. Pomoc finansowa gminie zagranicznej, jest 

możliwa i umożliwiają to przepisy ustawy o finansach publicznych i o samorządzie gminnym. 

Jest możliwość pomocy finansowej i również pomocy rzeczowej. My jako gmina Łobez 

udzielaliśmy takiej pomocy finansowej gminie Luciana, która ucierpiała w Serbii. Głos zabrał 

Z-ca Burmistrza Tomasz Sobolewski; 

 

Więcej głosów nie zabrano.  

Przewodnicząca Rady Joanna Sienkiewicz - zamknęła dyskusję.  

 

Ad. 7 Ustna prezentacja Burmistrza Łobza podjętych i planowanych działań przez Gminę 

Łobez w zakresie pomocy Ukrainie; 

(nagranie: 31:18– 1:21:17) 

 

Przewodnicząca Rady Joanna Sienkiewicz - otworzyła dyskusję. 

Głos w dyskusji zabrali: Z-ca Burmistrza Tomasz Sobolewski; Przewodnicząca Rady Joanna 

Sienkiewicz; Z-ca Burmistrza Tomasz Sobolewski; Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych 

Joanna Janicka-Lont; Kierownik Wydziału Spraw Obywatelskich Zbigniew Gromek; Dyrektor 

Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Łobzie Dorota Skólmowska; Przewodnicząca 

Rady Joanna Sienkiewicz; Biuro Promocji Joanna Pałęga; Radny Marek Rokosz; Z-ca 

Burmistrza Tomasz Sobolewski; Radna Leokadia Włodarz; Biuro Promocji Joanna Pałęga; 
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Radna Krystyna Bogucka; Przewodnicząca Rady Joanna Sienkiewicz; Z-ca Burmistrza Tomasz 

Sobolewski; Radna Krystyna Bogucka; Radny Mariusz Wijatyk; Z-ca Burmistrza Tomasz 

Sobolewski; 

 

 

Więcej głosów nie zabrano.  

Przewodnicząca Rady Joanna Sienkiewicz - zamknęła dyskusję.  

 

Ad. 8 Zamknięcie obrad. 

(nagranie: 1:21:18– 1:21:31) 

 

Przewodnicząca Rady Joanna Sienkiewicz stwierdziła, że Rada Miejska w Łobzie zrealizowała 

porządek obrad. W związku z tym zamknęła XLIX nadzwyczajną sesję Rady Miejskiej w Łobzie. 

Zakończenie obrad: godz. 10:46 

      

(Płyta CD z nagraniem XLIX sesji Rady Miejskiej w Łobzie stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu.) 

Protokół sporządzono w jednym egzemplarzu. 

 

                                                                         Przewodniczyła: 

 

                                                                        Przewodnicząca 

                                                                                                Rady Miejskiej 

 

                                                                                             Joanna Sienkiewicz 

Protokół sporządziła: 

Aneta Dajnowska 


